
Høringssvar vedrørende Skoledistrikter 2018/19 

Oprettet 4. may 2017  

SVARNUMMER  
1  

INDSENDT AF  

Marie Ravnholt  

POSTNR.  

2300  

BY  

KBH S  

HØRINGSSVAR  

Kære beslutningstagere, Jeg bor på Islands Brygge; et nabolag præget af sammenhold på 

tværs af gårde, alder og baggrund. Vi er et nabolag, hvor naboskab er venskab og hvor 
alle ungerne kender hinanden på tværs af de mange lokale aktiviteter takket være bl.a. et 

aktivt kulturhus, en skøn bemandet legeplads og ikke mindst et stærkt lokalsamfund fuld 

af engagement og initiativ. Netop derfor er det så utroligt ærgerligt - ja trælst! - at 
Islands Brygges skole ikke længere er for alle bryggebørn. Man valgte for nogle år siden 

at skære Bryggen i to ned igennem Njalsgade og gjorde dermed en gruppe af børn 

'geografisk uvelkomne' ved at sende dem til Amager Fælled skole. Det er rigtig 
ærgerligt! Jeg har tre børn. Den ældste startede i skole sidste år og da vi boede på den 

'falske side' af Njalsgade, stod han til at skulle forlade alle vennerne og starte alene i 

skole. Vi valgte derfor at flytte et par gader længere ind på Bryggen, så vi kom ind i det 
rigtige skoledistrikt. Det var en dyr beslutning, men jeg er ikke spor i tvivl om, at vi 

valgte rigtigt! Desværre er der mange, der ikke har det samme økonomiske råderum og 

derfor ikke bare kan flytte. Derfor er min bøn til jer, når I nu igen skal se på 
skoledistrikterne: saml Bryggens børn på een skole, i ét fællesskab. Lad vores skønne 

lokalsamfund være ét - lad børnene gå i skole sammen med deres kammerater og naboer. 

De bedste hilsner, Marie - en Bryggemor  
 



 

  
  

 

19-05-2017 
 

Sagsnr. 
2017-0203067 

 
Dokumentnr. 

2017-0203067-3 
 

Amager Øst Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 

Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem 

københavnerne i bydelen og politikerne på Københavns Rådhus. 

Amager Øst Lokaludvalg 
Kvarterhuset lok. 417 

Jemtelandsgade 3 
2300 København S 

E-mail 
G91Q@okf.kk.dk 

EAN nummer 
5798009800275 

 

   

   

      

 
 
 
 
 
 
Udkast til høringssvar: Skoledistrikter 2018/19 

 
 Amager Øst Lokaludvalg har modtaget høring vedr. Skoledistrikter 
2018/19. Amager Øst Lokaludvalg har drøftet og vedtaget nedenstående 
høringssvar på dets møde den 18. maj 2017. 
 
Amager Øst Lokaludvalg er enige i at fortsætte suspensionen idet 
lokaludvalget forudsætter, at de berørte forældre har været i dialog 
med forvaltningen og har udtrykt enighed med forslaget. 
 
Desuden vil lokaludvalget på det kraftigste opfordre til, at der afsættes 
tilstrækkelige ressourcer til at det øgede pres på den på den 
eksisterende kapacitet kan håndteres på en faglig forsvarlig måde.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
Ole Pedersen 
Formand for Amager Øst Lokaludvalg 
 
 

mailto:G91Q@okf.kk.dk


 

 

      
        
      Onsdag den 23.05.17 

 

Til Børne-  og Ungdomsforvaltningen/ KBH kommune  

 

Høringssvar fra Amager Fælled Skole vedr. Skoledistrikter 2018/ 19 

 
Skolebestyrelsen og MED  udvalget har behandlet det udsendte høringsmateriale vedr. skoledistrikter 2018/19, der i forbindelse 
med udvalgsmødet i Børne- og Ungdomsudvalgets møde den 26. april 2017, var på dagsorden i forhold til indstilling til høring.  
  

Et høringssvar som udelukkende tager udgangspunkt i hvad der lokalt - og decentralt giver mening i forhold til Amager Fælled 
Skole og dette område/skoledistrikt. Dvs. vi tager ikke stilling til, om der i forhold til København som helhed på skole  og 
fritidstilbud bør ændres i de forskellige skoledistrikter, men udelukkende set fra en lokal kontekst. 
 

Indledningsvis vil vi dog gerne udtrykke tilfredshed med, at man fra politisk side er opmærksom på at der udfordringer på 
skolerne, da der er større og større søgning end skolerne er bygget til og kan håndtere, hvilket bl.a. skyldes befolkningsvæksten i 
København. 
 

Vi tilslutter os derfor Børne- og Ungdomsudvalget og forvaltningens ide, om at dette kan håndteres ved distriktsændringer på 
kort sigt, men vil også gerne påpege, at fortsat anlæggelse af nye spor og evt. bygning af nye skoler er nødvendigt. 
 
Vi forudse  

skolernes kapacitetsudfordringer, hvilket medføre at skolerne ofte er stærkt udfordret, da man ikke foretaget de nødvendige 
disponeringer i rette tid. 
 

Dette er også gældende på Amager Fælled Skole, hvor vi oplever at der ikke har været foretaget den nødvendige 
behovsprognose og en anlægsplan rettidigt i forbindelse med den kommende helhedsrenovering og kapacitets-udvidelse på 
skolen. Vi er derfor fortsat er bekymrede for om skolen kan rumme de forældre fra grunddistriktet som vælger Amager Fælled 
Skole som deres lokale skole, da dette tal er stigende.   

 
Vi er dog enige i, at disse udfordringer ikke på nuværende tidspunkt giver forvaltningen anledning til at fremlægge 
ændringer/ forslag til ændret skoledistriktet igen kommende år (2018/19), trods skolens bekymring kapacitetsudfordringer, men 

at det er bedre at afvente og se om dette års (2017/18) distriktsændring i Amager Fælled Skole skoledistrikt slår igennem, så vi 

fortsat kun er en 4- sporet skole. 
 
Der er dog fortsat nødvendigt med et meget vågent øje, da der i skoledistriktet er flere store lejlighedsbyggerier på vej i 
nærmiljøet, hvilket betyder flere elever og dermed yderligere kapacitetsudfordringer og pres på sigt, hvorfor vi ønsker politikerne 

har denne opmærksomhed.   
 

 

På vegne af Skolebestyrelsen & MED  udvalget på Amager Fælled Skole 

 

Torben Højman Jensen 

Skoleleder, Amager Fælled Skole 
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Oprettet 2. june 2017  

SVARNUMMER  
4  

INDSENDT AF  

Dorte Pedersen  

VIRKSOMHED / ORGANISATION  

Gøndalsvængets Skole / skolebestyrelsen  

POSTNR.  

2400  

BY  

København NV  

HØRINGSSVAR  

Høringssvar fra Grøndalsvængets skole vedr. skoledistrikt 2017/2018 Skolebestyrelsen 
ved Grøndalsvængets skole vil gerne benytte nærværende høring vedr. Skoledistrikt 

2017/2018 til, at gøre Børne- og Ungdomsudvalget opmærksomme på, at skolen der pt. 

står midt i en omfattende renovering og udvidelse, oplever at det er problematisk at 
grunddistriktet og antallet af potentielle skolestartere ikke er større. Det medfører små 

klassekvotienter og en sårbar økonomi. Det undrer os derfor, at Grøndalsvængets 

skoledistrikt ikke er omfattet af distriktsændringerne, og at der dermed ikke handles 
aktivt på at udvide skoledistriktet. Det er for det første væsentligt at elevoptaget 

fremadrettet matcher den kommende bygningsmasse. For det andet vil Grøndalsvængets 

skole være økonomisk sårbar. Konsekvensen ved ovenstående vil forventeligt give 
alvorlige implikationer for driften af skolen, der grundet distriktets elevsammensætning 

også fremtidigt har behov for at kunne prioritere ressourcer til særlig støtte, inklusion og 

efteruddannelse af lærere. Ved en udvidelse af skolens grunddistrikt er det centralt at 
skolens socioøkonomiske balance ikke forrykker sig. Med venlig hilsen 

Skolebestyrelsen på Grøndalsvængets skole  
 





Høringssvar vedrørende Skoledistrikter 2018/19 

Oprettet 7. june 2017  

SVARNUMMER  
6  

INDSENDT AF  

Nicolai Munksby  

VIRKSOMHED / ORGANISATION  

Gasværkvejens Skole  

POSTNR.  

1650  

BY  

København V.  

HØRINGSSVAR  

Høringssvar vedrørende skoledistrikter 2018-2019 Kære Børne- og Ungdomsudvalg, d. 
8. juni Vi har på skolebestyrelsens møde den 1. juni 2017 drøftet forslaget om at 

fastfryse kapaciteten på Gasværksvejens Skole til to spor, indtil den nye skole i Kødbyen 

er klar til indflytning. Skolebestyrelsen tilslutter sig forslaget, idet vi henviser til 
tidligere fremsendte høringssvar vedrørende distriktsændringer i 2016-2017 og 

fastsættelse af skolens kapacitet til 3 spor. Venlig hilsen, Skolebestyrelsen på 

Gasværkvejens Skole  
 



 

   
  

 

01-06-2017 
 

Sagsnr. 
2017-0207136 

 
Dokumentnr. 

2017-0207136-4 
 

Amager Vest Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 

Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem 

københavnerne i bydelen og polit ikerne på Københavns Rådhus. 

Sundholmsvej 8 

2300 København S

E-mail 

F91J@okf.kk.dk 

www.avlu.dk 

 

BØRNE- OG UNGDOMSFORVALTNINGEN 

Ottiliavej 1, 4. 

2500 VALBY 

 
 
 
 
 
 
Svar på høring vedr. ændring af skoledistrikter 

Lokaludvalget er af den opfattelse af skolekapaciteten er under pres i 
Amager Vest på grund af befolkningstilvækst og årevis dårlig 
planlægning.   
 
Selv om to skoler allerede nu er på tegnebordet og en på vej, er 
bydelens skolebørn allerede nu under akut pres mht. overfyldte skoler 
og uhensigtsmæssig transport på tværs af skoledistrikter 
 
Den manglende skolekapacitet kan et stykke ad vejen håndteres med 
skoledistriksændringer, men lokaludvalget er også af den opfattelse, at 
det ikke er nok.  
 
Indtil de nye skoler er færdige, er der behov for midlertidige løsninger 
på kapacitetsproblemerne. Og det bør ikke ske på bekostning af 
børnene via optimering på klassedannelse og lokaleudnyttelse.  
  
Generelt er der behov for, at Københavns Kommunes fastsætter 
nøgletal for antallet af skoler, daginstitutioner og fritidsfaciliteter efter 
realistiske behovsprognoser, når der bygges så mange nye boliger i 
byen.   
 
Med venlig hilsen 
 
 
André Just Vedgren 
Formand for Amager Vest Lokaludvalg 
 

mailto:F91J@okf.kk.dk
http://www.avlu.dk


 
  
  

 

08-06-2017 
 

Sagsnr. 
2017-0221010 

 
Dokumentnr. 

2017-0221010-3 
 

Christianshavn Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 

Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem 

københavnerne i bydelen og politikerne på Københavns Rådhus. 

Christianshavns Lokaludvalg 
Rådhusstræde 13  

1466 København K 
christianshavnslokaludvalg@okf.kk.dk 

Tlf. 60 37 80 58 
EAN nr. 5798009800077 

 

 
Børne- og Ungdomsforvaltningen 

 
 
 
 
 
 
 
 
Christianshavns Lokaludvalg har følgende kommentar til 
høringsoplæggets side 3:  

 

håndteres 
.  

 

Som vi gentagne gange har påpeget, er der en stor risiko forbundet 
med den nye sporudvidelse på Christianshavns Skole, idet yderligere 
udvidelse ikke vil kunne finde sted. 

 

Vi skal, som tidligere, gøre opmærksom på, at det er i hele bydelens 
interesse at bevare Christianshavn som et samlet distrikt. Der ligger 
allerede nu et arbejde i at fastholde bydelen som en enhed - med 
mange nytilflytninger og udvidelse af boligdistriktet mod nord. 

 

Et samlet christianshavnsk skolevæsen ønskes bevaret. 

 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Poul Cohrt, 
formand 
 

mailto:christianshavnslokaludvalg@okf.kk.dk


 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 

  

               
Københavns Kommune    
Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 

 

Karlslundevej 23 

2700 Brønshøj 

Tlf.: 38 28 07 68 

www.husumskole.kk.dk 

mail@husumskole.kk.dk 

               08.06.2017 
 
Høring om skoledistrikter 2018/19 
 
Skolebestyrelsen på Husum Skole har gennemgået høringsmaterialet vedrørende skoledistrikter 
2018/19. 
 
Vi bemærker, at det i materialet nævnes, at Husum Skole er ved at blive udfordret, men kan 
rumme indskrivning af 1 spor mere end skolen er bygget til, i de næste to skoleår. Det nævnes 
også at en distriktsændring kan blive aktuel til 2019/2020. 
 
Vi er enige i vurderingen af, at skolen kan rumme en midlertidig merindskrivning. Som 
skolebestyrelse vil vi gerne gøre Børne- og Ungdomsudvalget opmærksomme på, at det er 
afgørende, at en eventuel senere distriktsændring ikke påvirker den socioøkonomiske balance i 
skolens grunddistrikt i negativ retning.  
 
Husum Skoles grunddistrikt indeholder en stor diversitet, hvilket vi arbejder aktivt med at 
bruge som en styrke i skolens arbejde med eleverne. Det er dog afgørende for det fremtidige 
arbejde med chancelighed og mønsterbrydning på skolen, at der ikke rykkes yderligere ved 
denne balance. Den del af vores skoledistrikt, der ligger mod Vanløse, udgør det meste af vores 
villa områder og de socioøkonomisk stærkeste familier. Derfor er det meget vigtigt at denne del 
af distriktet ikke flyttes i en distriktsændring. 
Vi har tidligere påpeget dette blandt andet i forbindelse med grundlaget for sammenlægning og 
etablering af Damhusengens Skole. 
 
I forhold til merindskrivning og kapacitet på Husum Skole gør vi også opmærksom på vores 
nylige henvendelse til udvalget vedrørende de fysiske rammer på skolen. Husum Skoles fysiske 
rammer giver som beskrevet i flere høringssvar og henvendelser store udfordringer i forhold til 
at kunne drive en tidssvarende skole og tiltrække de lokale familier til skolen.  
 
Vi håber meget, at der snarligt kan findes gode løsninger, så rammerne på Husum Skole 
fremover sikrer både kapacitet og kvalitet for skolens elever og medarbejdere. 
 
Med venlig hilsen 
 
Line Michan 
Fmd. for Skolebestyrelsen 

http://www.husumskole.kk.dk
mailto:mail@husumskole.kk.dk
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Høringssvar til skoledistrikter 2018/ 19 

Børne- og Ungeudvalget  har fremsendt  høringsforslag om indretning 

af skoledist rikter for 2018/ 19. I den forbindelse ønsker 

skolebestyrelsen på Utterslev Skole at  afgive nedenstående 

bemærkninger.   

Der er lagt  op t il, at  vores skoledist r ikter  på Nørrebro/  Bispebjerg 

forbliver de samme, begrundet  i at  skolerne på Bispebjerg har plads 

t il de elever, der er indskrevet .  

Dert il ønsker bestyrelsen på Ut terslev Skole at  supplere. Skolen 

måt te for skoleåret  2016/ 17 opret te et  ekstraordinært  4. spor for 

0.klasserne, da søgningen var stor. Søgningen har ligeledes for 

skoleåret  2017/ 18 været stor, med 28 børn indskrevet  i alle t re 

kommende 0.klasser. Skolens t re spor matcher således ikke 

demograf ien i skoledist riktet  og den søgning der er t il skolen på 87,8 

%.  

Hvis den store søgning fortsæt ter, hvilket  bør undersøges nærmere 

for skoleåret 2018/ 19, vil skolebestyrelsen indst ille t il at  

skoledistriktet bliver mindre, samtidig med, at vi fastholder den 

nuværende elevsammensætning. 

Dette begrundes med at  vores naboskoler (Tagensbo Skole og 

Grøndalsvænge Skole) ikke har haft  mulighed for at  udnyt tede deres 

kapacitet  t il fulde, samt idig med at  Ut terslev Skole er fyldt  t il 

br istepunktet . I det te skoleår er det med stor kreat ivitet  lykkes at få 

plads t il et  4. Spor, men nu har vi ikke mere plads. Set  i et  større 

perspekt iv, giver det  ikke mening med en dårlig ressourceudnyttelse, 

når naboskoler har så skæv en fordeling af elever og klassestørrelser.  

Om Utterslev skole kan vi fortælle, at  det  er en meget  blandet  skole, 

med børn fra blokkene og villaerne. Den nuværende andel af to-



Utterslev Skole d. 8. juni 2017 

 

 

 

 

 

sprogede elever ligger på knap 37,7 pct . Det  er en mangfoldig 

børnegruppe som f int  afspejler bydelen. Det har lykkes at  

opretholde, at  en meget  stor del af forældrene i dist riktet 87,8 % 

vælger den lokale folkeskole t il deres børn. Det er vi stolte af og vil 

meget  gerne holde fast  i. M en det  forudsætter, at  vi ikke skal starte 

klasser med op mod 30 elever  i hver klasse, og at  vi kan fastholde den 

nuværende balance mellem tosprogede og andre elever.  

 

M ed venlig hilsen 

 

Skolebestyrelsen ved Ut terslev skole 

 

En folkeskole i 

Skoleholdervej 20 

2400 København NV 

Telefon  

33 66 92 00 

E-mail  

mail@ut terslevskole.kk.dk 

EAN nummer  

5798009381958 

www.ut terslevskole.kk.dk 

mailto:mail@utterslevskole.kk.dk
http://www.utterslevskole.kk.dk

